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Výpis zo zápisnice z 1. rokovania výboru zo dňa 10.12.2020 
Zápisnica v úplnom znení je pre členov spoločenstva k nahliadnutiu v kancelárii Urbáru. 

 

Prítomní - za výbor: Chudiak, Jankuliak, Kaššay, Uhliarik, Šurin (od bodu 2) 

- za DR: Adamiková, Sečová, Viluda 

- ďalší:  Kaššayová, Kurtulíková, Huraj, Lukačovič, Briššák 

 

Program: 
1 Voľba overovateľov zápisnice. 

2 Prehľad o hospodárení v lesoch za 3. kvartál. 

3 Schválenie odmien za 2. polrok 2020. 

4 Informácia o predbežnom hospodárskom výsledku k 31.10.2020. 

5 Informácie o priebehu konania okresnej prokuratúry vo veci podnetu podaného na GP. 

6 Bol doručený doporučený list o dodanie scanu podnetu podaného na GP. 

7 Informácie o nevyhnutnosti opráv ciest a skladov v dvoch lokalitách ešte v tomto roku. 

8 Žiadosť obce Oravské Veselé o príspevok na vyrovnanie pod asfalt na cestu Za Vahanov. 

9 Informácia o Náhrade za nájomné za 1.vlnu sťaženého užívania v súvislosti s Covid-19. 

10 Informácia o vyplatení podielov a návrh na rozdelenie zhromaždením schválenej odmeny výboru a DR. 

11 Stanovenie cien paliva na rok 2021. 

12 Schválenie komisií na inventarizáciu majetku k 31.12.2020. 

 

K bodu 1 
Voľba overovateľov zápisnice. 

Výbor schválil (Prítomní: 4, ZA: 4) p. Kaššaya a p. Jankuliaka za overovateľov zápisnice. 

 

K bodu 2 
Prehľad o hospodárení v lesoch za 3. kvartál. 

 OLH Ing. Peter Huraj informoval o priebehu a objeme výkonov jednotlivých lesných hospodárskych 

činností, ktoré dokladoval na prehľadnej tabuľke (príloha č.1), ktorá bude zverejnená aj na webovej stránke 

urbáru. Informoval aj o skúšobnom výkone ochrany stromčekov proti zimnému ohryzu zverou v Pilsku ovčou 

vlnou, ktorá by mal byť podľa skúseností od iných obhospodarovateľov lesa šetrnejšia k stromčekom a vhodná 

i do ochranných oblastí vodných zdrojov, kde je zákaz používania chemických prípravkov. 

 Informoval aj o vykonaní jesennej výsadby stromčekov. 

 Veľmi dobrú kvalitu vysadeného materiálu i spokojnosť s výsadbou potvrdil aj predseda DR, keďže 

25.11.2020 v spolupráci s lesníkom Ing. Briššákom vykonala DR Za Vahanovom kontrolu jesennej výsadby 

v porastoch 273 a 275. 

 OLH ďalej informoval, že keďže ku koncu septembra sme prekročili priemerný ročný objem ťažieb 

povolených plánom starostlivosti o les cca o 1000 m
3
 a keďže kôrovcovú kalamitu máme zväčša spracovanú, 

obmedzili sme ťažby a zamerali sme sa na výkon prerezávok predpísaných PSoL. 

 Predseda doplnil, že v dôsledku toho sa nám napriek aktuálnym problémom s odbytom dreva podarilo 

postupne znížiť zásoby dreva na skladoch na minimum a tak dňa 19.11.2020 bola inventarizačnou komisiou 

vykonaná aj inventúra zásob dreva na skladoch. 

 Upozornil aj na to, že zastavenie ťažby a prerezávky priniesli so sebou negatívne ekonomické 

dôsledky, a to výpadok príjmov z tržieb za predaj dreva a výkon prerezávok zvýšenie výdavkov. Napriek tomu 

výkon prerezávok považujeme za nevyhnutný pre budúcnosť lesa a budúce zisky z neho. Na druhej strane 

vykonanie prerezávok v súlade s PSoL je podmienkou k žiadosti o nenávratný finančný príspevok na 

mimoprodukčné funkcie lesa, ktorý sme (ako informoval na 8. rokovaní výboru v bode 9) tento rok získali za 

prvú polovicu platnosti PSoL. 

 Objem nespracovanej kalamity v súčasnosti OLH odhaduje v Námestove asi na 400 m
3
 a v Pilsku  na 

200 m
3
. V ťažbe sme už v októbri prekročili desaťročný etát podľa PSoL o 128 m

3
. 
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Výbor zobral na vedomie informácie o lesných hospodárskych a pestovateľských prácach za 3. kvartál roku 

2020 (príloha č.1). 

 

K bodu 3 
 Schválenie odmien za 2. polrok 2020. 

 Na základe diskusie k bodu 2 a na odporúčanie predsedov výboru, DR a aj celej DR 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) na základe spokojnosti so stavom lesných porastov, s kvalitou vykonaných 

prác i s prístupom k práci vyplatenie odmeny účtovníčke p. Kaššayovej vo výške ½ z maximálnej možnej 

odmeny v súlade s internou smernicou a vyplatenie odmien ostatným zamestnancom a príplatkov živnostníkom 

(obom lesníkom a OLH) v maximálnej výške v súlade s internou smernicou urbáru. 

 

K bodu 4 
Informácia o predbežnom hospodárskom výsledku k 31.10.2020. 

 Členka DR p. Adamiková informovala podrobne o dosiahnutých výsledkoch hospodárenia 

k 31.10.2020 a porovnala ho s rovnakým obdobím minulého roku. Výsledky sú síce lepšie, ale len vďaka 

dotácii, ktorú sme získali. 

 Ďalej k starým neuhradeným pohľadávkam z minulosti, ktorým sa s účtovníčkami podrobne venovali, 

navrhla niektoré staré nedobytné pohľadávky vyradiť z evidencie podľa priloženého návrhu (príloha č.2). 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) na základe návrhu členky DR p. Adamikovej a v súlade s odporúčaniami 

právnika vyradiť z evidencie pohľadávky firiem Ján Jašura, Dolina-cattering, Djubek plus s.r.o. a tiež goodwill. 

 

K bodu 5 
Informácie o priebehu konania okresnej prokuratúry (OP) vo veci podnetu podaného na GP. 

 Predseda informoval, že 22.10.2020 nám bolo od OP doručených 8 samostatných Upovedomení 

o spôsobe vybavenia podnetu, podaného ako jeden podnet na Generálnu prokuratúru vo veci podozrenia 

z porušovania zákonnosti orgánmi verejnej správy (najmä stavebným úradom mesta Námestovo, ale aj ďalšími 

subjektmi) v súvislosti s územnými, stavebnými a kolaudačnými konaniami a rozhodnutiami pre stavbu 

lyžiarsky areál Grúniky na pozemkoch Urbáru Námestovo v k.ú. Námestovské Pilsko. 

 Vo všetkých 8-mich sa uvádza: „s poukazom na ... § 36a zákona o prokuratúre, ...podnet bez prijatia 

prokurátorského opatrenia odkladám“ – z čoho vyplýva, že prokurátor podnet vyhodnotil ako nedôvodný. 

 Upovedomenia sa nijako nevyjadrili ku konkrétnym bodom podnetu, či prokurátorka vidí 

v jednotlivých popísaných konaniach súlad (alebo nesúlad) so zákonmi SR. 

 Preto som na OP 5.11.2020 v spolupráci s právnikom podal „Písomnú žiadosť o poskytnutie informácii 

vo veci podnetu, podaného dňa 15.7.2020 Urbárom Námestovo“, ktorej podstatou bolo to, že sme žiadali, „aby 

nám prokurátor písomne oznámil, akým spôsobom naložil s informáciami a dokladmi, ktoré boli predložené 

v súvislosti s podnetom, a ktoré nasvedčujú tomu, že konaním ... mohol byť spáchaný trestný čin.“, pretože 

„Podľa § 2 ods. 5,6 zákona č.301/2005 Z. z. Trestný poriadok je prokurátor povinný stíhať všetky trestné činy, 

o ktorých sa dozvedel a to z úradnej povinnosti“. 

 Na túto žiadosť nám prokurátorka písomne neodpovedala, ako sme žiadali, ale napriek tomu, že počas 

celého vybavovania podnetu ma nepredvolala, aby sa niečo spýtala a napriek tomu rozhodla, teraz, keď sme už 

nežiadali o rozhodovanie o niečom a mala nás iba informovať, „akým spôsobom naložila s informáciami 

a dokladmi, ktoré boli predložené v súvislosti s podnetom, a ktoré nasvedčujú tomu, že konaním ... mohol byť 

spáchaný trestný čin“ poslala 6.11.2020 „Žiadosť o podanie vysvetlenia“ na 18.11.2020. 

 Na stretnutí ma nežiadala o žiadne vysvetlenie, iba ma vyzvala, aby som uviedol, čo chcem do 

Trestného oznámenia uviesť a že ho teda zapisovateľka zapíše a bude podané na políciu. To som odmietol 

s tým, že som sa na niečo také nepripravil a radšej si to sformulujem sám. Keby ma žiadala o vysvetlenia, ako 

to vyplývalo zo „Žiadosti o podanie vysvetlenia“, na základe ktorej som sa na OP dostavil, bol by som jej ich 

podal. 

 Podľa vyjadrenia právnika bolo povinnosťou prokurátora spísať a podať Trestné oznámenie na základe 

skutočností uvedených v podnete. 

 K dnešnému dňu je Trestné oznámenie takmer hotové a doručím ho OP v najbližších dňoch. 
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Výbor zobral na vedomie informácie o prebiehajúcom konaní okresnej prokuratúry v Námestove vo veci 

prešetrenia podnetu zo dňa 15.7.2020, podaného priamo na generálnu prokuratúru. 

 

K bodu 6 
Bol doručený doporučený list so žiadosťou o dodanie scanu podnetu podaného na GP. 

List je od podielnika. 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) aj na základe rady právnika zatiaľ na list neodpovedať, nakoľko dôvodom 

na podanie podnetu bolo práve konanie pisateľa listu, ktoré výbor považuje za konanie proti záujmom 

a vlastníckym právam všetkých ostatných podielnikov. 

 

K bodu 7 
Informácie o nevyhnutnosti opráv ciest a skladov v dvoch lokalitách ešte v tomto roku. 

 Predseda informoval o nevyhnutnosti opráv ciest v dvoch lokalitách ešte do konca roka: 

 Mladník (za malým vlekom v Sihelnom), kde vzhľadom na skladovanie dreva na lúke s pomerne 

veľkým sklonom svahu máme každoročne problémy s vývozom dreva za vlhkého počasia, takže v posledných 

dvoch rokoch sme mali problém vyviesť drevo s kôrovcom aj niekoľko mesiacov, v dôsledku čoho sa stalo, že 

z dreva niekedy vyletela nová generácia kôrovca späť do lesa, lebo ho technicky nebolo možné kvôli počasiu 

včas vyviesť, alebo sme museli drevo za relatívne lepšieho počasia prevážať traktorom na sklad, aby sa k drevu 

mohli dostať kamióny, čo zbytočne neefektívne navyšovalo náklady. 

 Hlavná odvozná cesta v Pilsku, pretože v priebehu posledných niekoľkých mesiacov začali štátne lesy 

prevážať veľké objemy dreva (mesačne približne toľko, ako je naša celoročná ťažba v Pilsku) zo skladu 

v Mútnom na sklad v Oravskej Polhore a keďže v mesiacoch september a október bolo dosť daždivo, cesta bola 

najmä v úseku zo Skaliska na Jamky veľmi výrazne poškodená. Z toho dôvodu sme oslovili Lesy SR závod 

v Námestove a za účasti ich povereného zamestnanca sme vykonali spoločnú obhliadku cesty na pozemkoch 

urbáru. Na základe toho Lesy SR uznali našu požiadavku za opodstatnenú a dohodli sme sa, že dodajú na 

opravu najhoršieho úseku 100 ton makadamu (4 súpravy) a urbár zabezpečí práce spojené s jeho vyrovnaním 

a finálnou úpravou trasy cesty traktorbágrom. 

 Opravy je, napriek nie veľmi priaznivým ekonomickým ukazovateľom Urbáru za rok 2020, nevyhnutné 

vykonať ešte pred napadnutím snehu pred koncom roka, pretože hlavná Pilsková odvozná cesta je v danom 

úseku takmer neprejazdná (pre kamióny s drevom) a ak by sme jej opravu chceli odložiť až na budúci rok, 

mohlo by sa stať, že oprava (vzhľadom na skúsenosti s množstvom snehu v Pilsku) by sa v prípade 

nepriaznivého počasia mohla oddialiť až na jún – júl, čo by nám v zime a na jar znemožnilo efektívne a včas 

spracovať kôrovcovú kalamitu, čo by mohlo na jar 2021 veľmi negatívne ovplyvniť šírenie kôrovca v našich 

porastoch. 

Výbor súhlasí (Prítomní: 5, ZA: 5) napriek nie veľmi priaznivým ekonomickým ukazovateľom Urbáru za rok 

2020 vykonať opravy cesty za malým vlekom pod Mladníkom k porastu 2346 a hlavnej Pilskovej cesty v úseku 

zo Skaliska na Jamky ešte pred koncom roka 2020. 

 

K bodu 8 
Žiadosť obce Oravské Veselé o príspevok na vyrovnanie pod asfalt pod cestu Za Vahanov. 

 Predseda informoval o žiadosti obce Oravské Veselé o príspevok na opravu cesty od obce po kaplnku 

v Rabčanskej Hájke, ktorú náš urbár využíva a vyváža po nej všetko drevo z porastov Za Vahanovom. Obec 

chce na vlastné náklady cestu vyasfaltovať (2 koberce v hrúbke cca 18 cm) a Urbár žiada iba o príspevok aspoň 

na čiastočnú úpravu podkladu cesty pod asfalt. 

Výbor súhlasí (Prítomní: 5, ZA: 5) napriek nie veľmi priaznivým ekonomickým ukazovateľom Urbáru za rok 

2020 poskytnúť obci Oravské Veselé príspevok na úpravy podkladu cesty pod asfalt vo výške 2000 Eur. 
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K bodu 9 
Informácia o Náhrade za nájomné za 1.vlnu sťaženého užívania v súvislosti s Covid-19. 

 Predseda informoval, že ministerstvo hospodárstva vydalo výzvu na podávanie žiadostí na Náhradu 

nájomného za 1. vlnu, žiadosť sme v stanovenom termíne podali, bola schválená a náhrada za nájomné nám už 

prišla na účet. 

Výbor zobral na vedomie informácie o získaní náhrady za nájomné za 1.vlnu sťaženého užívania v súvislosti 

s Covid-19. 

 

K bodu 10 
Informácia o vyplatení podielov a návrh na rozdelenie zhromaždením schválenej odmeny výboru a DR. 

 Predseda informoval, že podiely za rok 2019 už boli podielnikom vyplatené za výdatnej pomoci člena 

výboru Ing. M. Kaššaya. 

Výbor zobral na vedomie informácie o vyplatení podielov za rok 2019. 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) spôsob rozdelenia zhromaždením schválenej odmeny členom výboru a DR 

predložený predsedom výboru. 
 

K bodu 11 
Stanovenie cien paliva na rok 2021. 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) v súlade s internou smernicou na svojom poslednom rokovaní 

v kalendárnom roku ceny paliva pre budúci rok vo výške: 

 - 13,50 €/prm nezmanipulovaného paliva a 

 - 18,50 €/prm zmanipulovaného paliva. 

 

K bodu 12 
Schválenie komisií na inventarizáciu majetku k 31.12.2020. 

Výbor schválil (Prítomní: 5, ZA: 5) inventarizačné komisie na inventarizáciu: 

 - DHIM a HIM v zložení:  Chudiak, Jankuliak, Sečová – predseda 
 - ostatného majetku v zložení:  Kaššay, Šurin, Adamiková – predseda 

 - zásob dreva na skladoch v zložení: Adamiková, Sečová, Bolek 

 

 

 

Zapísal: Ing. Anna Kurtulíková 

 

 

Overovatelia: Jankuliak .................................................. Kaššay ..................................................... 


